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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Chcia³bym zwróciæ siê do ministra infrastruktury w sprawie budowy drogi szybkiego ruchu S3 na
odcinku lubuskim. Jeœli chodzi o drogê S3 na odcinku ze Szczecina do Gorzowa, to dwie czêœci, ze
Szczecina do Pyrzyc i z Pyrzyc do Myœliborza, zosta³y ju¿ wybudowane i oddane do eksploatacji, a trzecia
czêœæ, z Myœliborza do Gorzowa, jest na ukoñczeniu. Niestety budowa odcinka lubuskiego od Gorzowa
do Œwiebodzina, który stworzy³by mo¿liwoœæ po³¹czenia – takie by³o za³o¿enie – drogi szybkiego ruchu
S3 z autostrad¹ A2, budowan¹ na odcinku od Nowego Tomyœla do Œwiecka, bardzo, bardzo siê œlima-
czy. Œlimaczy siê i jest to zupe³nie niezrozumia³e, bowiem preselekcja dotycz¹ca wyboru wykonawcy od-
cinka miêdzy Gorzowem a Œwiebodzinem zosta³a dokonana ju¿ wiosn¹ tego roku. Mimo ¿e od tamtej
pory up³ynê³o kilka miesiêcy, nadal nie rozstrzygniêto przetargu. Co wiêcej, kilkakrotnie wyznaczane
terminy przetargu na budowê odcinka od Gorzowa do Œwiebodzina zosta³y odwo³ane. Pojawiaj¹ siê do-
mys³y – tak to mogê okreœliæ – ¿e odwo³ywanie z niewiadomych przyczyn przetargów na budowê tego od-
cinka drogi szybkiego ruchu S3 zakoñczy siê tym, ¿e w przysz³ym roku w ogóle nie bêd¹ og³aszane
przetargi na budowê wspomnianego odcinka. Dzia³oby siê tak ze wzglêdu na ewentualny zamiar kon-
centracji œrodków finansowych na budowê dróg zwi¹zanych z dojazdem do stadionów, na których bêd¹
siê odbywaæ mistrzostwa Europy Euro 2012. Oznacza³oby to brak po³¹czenia odcinka S3 ze Szczecina
do Gorzowa, czêœciowo ju¿ wybudowanego, bêd¹cego na ukoñczeniu, z autostrad¹ A2. To z kolei by³oby
zupe³nie nieracjonalne, niezrozumia³e i nieakceptowalne spo³ecznie. To jest pierwsza sprawa. Zwracam
siê z ni¹ do ministra infrastruktury, bowiem pytania kierowane do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych
i Autostrad nie przynosz¹ wiarygodnych odpowiedzi co do przyczyn nierozstrzygania czy braku skutecz-
nego og³aszania przetargów na budowê tego odcinka drogi.

Jest jeszcze druga sprawa, natury eksploatacyjnej, z któr¹ zwracam siê do ministra infrastruktury. Mia-
nowicie z mocy prawa dotychczasowa droga krajowa, która jest zastêpowana nowo wybudowan¹ autostra-
d¹ lub drog¹ szybkiego ruchu, staje siê drog¹ gminn¹. S¹ gminy, na terenie których odcinek kilkunastu,
a nawet kilkudziesiêciu kilometrów dotychczasowej drogi krajowej staje siê drog¹ gminn¹ – jest tak chocia-
¿by w przypadku wspomnianej drogi krajowej nr 3. Oczywiste jest, ¿e gminy, szczególnie wiejskie, nie s¹
w stanie utrzymaæ takiej drogi, a zw³aszcza zapewniæ przejezdnoœci o tej porze roku. Sytuacja ta doprowa-
dza do zagro¿enia bezpieczeñstwa ruchu drogowego, u¿ytkowników dróg i wymaga pilnego rozwi¹zania.
Wymaga pilnego rozwi¹zania b¹dŸ legislacyjnego – z inicjatyw¹ winien wyst¹piæ, jeœli uzna, ¿e jest taka po-
trzeba, minister infrastruktury – b¹dŸ maj¹cego charakter organizacyjno-finansowy, a wiêc wspierania fi-
nansowego gmin, które nie s¹ i nie bêd¹ w stanie utrzymaæ kilkunasto- czy kilkudziesiêciokilometrowego
odcinka by³ej drogi krajowej, co z kolei prowadzi do konfliktów miêdzy samorz¹dami gminnymi a wojewoda-
mi. Tak siê dzieje chocia¿by w województwie zachodniopomorskim.
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